
Folketingets Sundhedsudvalg har den 7. maj 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 548 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 548:
’’Ministeren bedes redegøre for, hvad der kan være forklaringen på, at antallet 
af børn, der får afvist deres henvisning til psykiatrisk hjælp er steget med 76 
procent siden 2007”

Svar:
Som jeg sagde i Folketinget den 12. maj 2010 i min besvarelse af S 2173, så 
mener jeg, at udviklingen i antallet af afvisninger hænger sammen med den 
store vækst i antallet af henviste børn og unge. Ifølge artiklen ”Børn afvises på 
psykiatrisk hospital” fra den 7. maj 2010 er antallet af henvisninger steget med 
næsten 40 pct. i samme periode.

Kvaliteten i henvisningerne er derfor utroligt vigtig, hvis vi skal undgå, at så 
mange patienter afvises. Det var også én af konklusionerne i regeringens un-
dersøgelse af årsagerne til det stigende antal henvisninger i børne- og ung-
domspsykiatrien fra 2008, det såkaldte henvisningsprojekt. Det anbefales bl.a.,
at ”den gode henvisning” gøres nem for bl.a. de praktiserende læger fx ved at 
udvikle faste skabeloner til henvisninger mv. 

Jeg går bestemt ud fra, at regionerne og kommunerne har fokus på problema-
tikken og tager det stigende antal afviste børn og unge i børne- og ungdoms-
psykiatrien op til drøftelse i de sundhedsaftaler, der er under udarbejdelse i år.  
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